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BAŞKAN’DAN..

Türkiye’nin en büyük
basın meslek örgütü

Türkiye Gazeteciler
Federasyonu’nun
(TGF) Genel Ku-

rulu Ekim ayında
Alanya'da ger-
çekleştirildi.
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CEMIYET
Yazının devamı 3’te

Mersin Ticaret Borsası Başkanı Özdemir: 

“KONTEYNER LiMANI iSTiYORUZ”
Mersin Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Abdullah Özdemir, Gazeteci Şevket Coşkun’a konuştu. Mer-
sin'de tarım-gıda ve lojistik gibi öne çıkan sektörlerin liman ile çok güçlü bir bağı bulunduğunu belirten Öz-

demir, “Bu nedenle de büyük çaplı liman projeleri geleceğe dönük her kurgunun olmazsa olmazı haline
geliyor. Liman kapasitesinin genişletilmesi Mersin için artık bir zorunluluk haline gelmiştir” dedi.

Bu doğrultuda kent açısından
büyük önem taşıyan Konteyner

Limanı yatırımına ivedilikle başlanılması
gerektiğinin altını çizen Özdemir, “Çünkü

kısa sürede yer tespiti yapılıp etüt-proje
tamamlanacaktır. Oysa bu yatırım,
10’ncu Kalkınma Planı'nda ‘Mersin Kon-
teyner Limanı’ olarak adlandırılmıştı.
Kent olarak, yer tespitinin Mersin olarak
yeniden belirlenmesi için acil harekete

geçmezsek, Doğu Akdeniz'de yer
alan Adana ve Hatay gibi iller bu
projeye sahip çıkmak isteyecektir.
Proje için etkin bir lobi çalışması
yapılması faydalı olacaktır” diye
konuştu. 6’da

“İVEDİLİKLE BAŞLAMALI”

Röportaj:
Şevket

COŞKUN 

BiRÇOK PROJE

YA DA HİÇ YÜRÜMÜYOR
ya çok yavaş yürüyor, 

Mersin Büyükşehir Belediye Baş-
kanı Vahap Seçer, Mersin Gazete-

ciler Cemiyeti’nin aylık yayınlanan
Cemiyet Gazetesi’ne konuştu. Mersin’in
yatırıma aç bir kent olduğunu belirten
Seçer, “Bırakın yeni yatırımları, merkezi
hükümet tarafından yıllar önce başlatılan
Çukurova Bölgesel Havalimanı, Akdeniz
Sahil Yolu, Tarsus-Kazanlı Sahil Bandı,
Ana Konteyner Limanı gibi birçok büyük
proje ya çok yavaş yürüyor, ya da hiç yü-
rümüyor” dedi.

Yerel yönetim merkezi hükümet
ilişkisinin daima iyi olması gerek-

tiğinin altını çizen Seçer, “Çünkü her ikisi
de vatandaşa hizmet için seçilmiş ve gö-
reve gelmiştir. Yani amaçlar ortak. Ama
işleyişte maalesef böyle olmuyor. Muhale-
fette olan bir belediye başkanını engel-
leme, destek vermeme gibi uygulamalar
halen geçerli. Cumhur ittifakının sayısal
olarak çoğunlukta olduğu mec-
lislerde ki bunun içinde Mer-
sin’de var, bunu yaşıyoruz.
Verilen ret kararlarının tama-
men siyasi olduğunu görüyoruz.
Beni engelleyen her kararın, as-
lında vatandaşın aleyhine oldu-
ğunu hepimiz biliyoruz” 5’te 

Röportaj:
Ali Ekber

ŞEN

Ekonominin kalbi Mersin’de attı
MERSİN(Cemiyet)
Türkiye ve Mersin ekonomisine dair

merak edilen gelişmeler, dijitalleşen dün-
yada kırılan tedarik zincirleri ve bölgeye
yansımaları Mersin Ekonomi Zirvesi’nde

ele alındı. Mersin Ticaret ve Sanayi Odası
(MTSO) ile Bloomberg HT işbirliğinde dü-
zenlenen zirvede uzman ekonomistler ta-
rafından 2021 yılı ekonomisi masaya
yatırılıp, 2022 yılı perspektifi çizildi. 4’te

MGC Başkanı Tepe, 
TGF yönetimine seçildi

MERSİN(Cemiyet)
Türkiye’nin en büyük

basın meslek örgütü Tür-
kiye Gazeteciler Federas-
yonu’nun (TGF) Genel
Kurulu Antalya Alanya'da
gerçekleştirildi. Genel
Başkan Yılmaz Kara-
ca’nın tek listeyle katıl-
dığı ve yeniden Genel
Başkanlığa seçildiği 10.
Olağan Genel Kurul'da,
MGC Başkanı R. Kaya
Tepe Genel Başkan Yar-
dımcısı seçildi. 7’de

Mersin Toroslar'da kamp ateşi Cumhuriyet için yakıldı
MERSİN(Cemiyet)
Mersin’in Toroslar Belediyesi’nce Cumhuriye-

ti’nin kuruluşunun 98’inci yıl dönümünde 98
genç, Gözne Mahallesi Karatepe mevkiinde dü-
zenlenen 29 Ekim Gençlik Kampı’nda buluştu-
ruldu. 17 ile 24 yaş aralığındaki gençler, spordan
sanata birçok aktiviteyle ve müzikle dolu iki gün
geçirdi. Her türlü ihtiyacın düşünüldüğü kampta;
doğa yürüyüşünden drone uçuş eğitimine, ATV
sürüş deneyiminden ata sporu okçuluğa ve ilk
yardıma kadar birbirinden eğitici ve eğlenceli et-
kinlikler yer aldı. 4’te

GÜLTAK’TAN ‘AKDENİZ’E 
POZİTİF AYRIMCILIK’ VURGUSU

Akdeniz Belediye Baş-
kanı Mustafa Gültak,

mahalle ziyaretleri kapsa-
mında bu kez Nusratiye Ma-
hallesi’ne konuk oldu.
Akdeniz’e pozitif ayrımcılık
yapılması çağrısını yineleyen

Başkan Gültak, “Liman, ser-
best bölge, organize sanayi,
hal bizde. Mersin’in ticareti,
ekonomisi Akdeniz’de dönü-
yor, para burada kazanılıyor
ama bu gelir ilçemize yansımı-
yor” dedi. 3’te

Yerel gazeteler
halkla buluştu

MERSİN(CEMİYET)
Mersin Gazeteciler Cemiyeti (MGC)

2. Mersin Karaduvar Balık Festivali ve
Çamlıbel Sokak Festivali’nde stant aça-
rak yerel gazetelerin dağıtımını gerçek-
leştirdi. 7’de

Tarsus Kıyı Kesimi Turizm
Bölgesi’ne yatırımcı ilgisi

6’da



MERSİN(CEMİYET)
M.Ö. 7 binli yıllarda Neolitik Çağ'dan

itibaren 14. yüzyıla kadar kesintisiz yerle-
şim yeri olan Mersin’in merkez Toroslar il-
çesindeki Yumuktepe Höyüğünde yaklaşık
2,5 ay süren kazılar sona erdi. İtalya Lecce
Üniversitesi Arkeoloji Bölümü Öğretim
Üyesi Prof. Dr. Isabella Caneva başkanlığın-
daki ekip tarafından gerçekleştirilen kazı-
lar, arkeopark onayının ardından höyüğün
ziyarete açılacak hale getirilmesi yönünde
ilerledi. Önümüzdeki süreçte, Mersin Üni-
versitesi Mimarlık Fakültesi Dr. Öğretim
Üyesi İpek Durukan tarafından hazırlanan
proje çerçevesinde, Yumuktepe Höyüğü-
nün hızla halka açılması çalışmalarına yo-
ğunlaşılacak.

“BU SON KAZI OLDUĞU İÇİN BUNDAN
SONRA KİTAP YAZILACAK”

Kazı Başkanı Prof. Dr. Isabella Caneva,
bu yıl geçmiş dönemlere göre çok değişik
bir kazı gerçekleştirdiklerini söyledi. Ca-
neva, “Çünkü arkeopark projesi onaylandı
ve en kısa zamanda hayata geçirilecek. O

yüzden bu yıl yaptığımız kazı küçük olsa
bile bizim için yeterli oldu. Ne olduğu çok
anlaşılmayan noktalara özel sondaj yapıldı
ya da daha geniş kazı yapıldı. Çok belli
noktalar olarak kazı yapıldı. Ama halka
göstermek için daha farklı çalışmamız ge-
rekiyordu ve ona göre kazı yapıldı. Bu son
kazı olduğu için bundan sonra kitap yazıla-
cak” dedi.

İLK TUNÇ ÇAĞINA AİT KAPLUMBAĞA
KABUĞU BULUNDU

Bu yılki kazılarda, höyüğün doğu kıs-
mında ilk kez bir kaplumbağa kabuğu bul-
dukları bilgisini veren Caneva, “İlk Tunç
Çağına ait bir tabakada, konteksli bir yerde
ilk defa bulundu. Ne için kullanıldığını bil-
miyoruz; fakat görüyorum ki, burada çok
kaplumbağa var. Belki yiyecek olarak ya da
sadece kabuğu tabak olarak veya kutsal bir
şey olarak kullanıldı. Şimdilik söylemek
mümkün değil” şeklinde konuştu. Arkeo-
park ile ilgili projeyi Dr. Öğretim Üyesi
İpek Durukan’ın hazırladığını belirten Ca-
neva, projenin çok güzel olduğunu vurgu-
layarak, “Ben projeyi çok sevdim. Umarım
çok çabuk, belki bir senede açılacak” diye
konuştu.

“BU, OĞLUM GİBİ”

29 yıl boyunca kesintisiz olarak gelip
Yumuktepe’de kazı yapan ve artık bu yıl
emekliye ayrılacak olan Caneva, bunca
yılın ardından kazıyı bırakacağı için duy-

gulandı. Duygularını anlatırken gözleri ya-
şaran Caneva, “Bu, oğlum gibi. Çok üzülü-
yorum tabi, fakat benim için zaman geldi.
Ben yaşlandım. Bir de gençler var, onlar
devam edecek. Dikkat etsinler, burası çok
önemli bir yer. Arkeopark için devam ede-
ceğim. Kazılara aynı ekip devam edecek
ama gençleştirilecek. Şimdi onlara bırakı-
yorum ben” dedi.
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EKİM AYI ÖNEMLİ GÜN ANMA VE ETKİNLİKLER

Dünya Yaşlılar Günü                          1 Ekim
Dünya Gülümseme Günü                 1 Ekim Cuma
Dünya Yürüyüş Günü                       3 – 4 Ekim:

Dünya Mimarlık Günü                      4 Ekim Pazartesi
Hayvanları Koruma Günü              4 Ekim Pazartesi
Dünya Çocuk Günü                    Ekim Ayının İlk Pazartesi Günü
Camiler ve Din Görevlileri haftası    1 - 7 Ekim
Dünya Habitat Günü                       Ekim'in ilk Pazartesi günü
Dünya Konut Günü                          Ekim'in ilk Pazartesi günü
Dünya Mimarlık günü                     Ekim'in ilk Pazartesi günü
Dünya Ruh Sağlığı Günü                 10 Ekim Pazar
Dünya Kız Çocukları Günü             11 Ekim Pazartesi

Dünya Çiftçiler Günü                       12 Ekim Salı 
Ankara'nın Başkent Oluşu             13 Ekim
Dünya Standartlar Günü Gıda Günü    14 Ekim
Dünya El Yıkama Günü                            15 Ekim Cuma
Dünya Gıda Günü                                  16 Ekim Cumartesi
Dünya Yoksullukla Mücadele Günü   17 Ekim
Mevlit Kandili                                           17 Ekim Pazar
Birleşmiş Milletler Günü                        24 Ekim
Kızılay Haftası                                           28 Ekim - 4 Kasım
29 Ekim Cuma                              29 Ekim Cumhuriyet Bayramı
Dünya Tasarruf Günü                               31 Ekim

Merhaba Sevgili meslektaşlarım,
Değerli Okuyucular,
Ekim Ayı gerçekten gözden kaçırılmayacak manevi, milli,

sağlık ve sosyal anlamda birçok amaç ve değeri olan anma, kut-
lama ve uygulama amaçlı etkinliklerle gündemde olacak; olması

gereken günlerle, değerlendirilecek bir ay. Ay boyunca anlamlı
ve değerli bulduğum ayırt edilir günleri aşağıda; ajandanızda
not almanız gerekecek günler olarak sunuyorum. 

Umarım size katkı sunar.
Kalın Sağlıcakla 

Yenişehir Belediyesi BETEM
çocukların gelişiminde fark yaratıyor

MERSİN(CEMİYET)
Mersin Yenişehir Belediyesi-

nin hayata geçirdiği Erken Çocuk-
luk Eğitimi Projesi kapsamında
kurduğu Yenişehir Belediyesi Özel
Ömer Faruk İlbilgen Beceri Te-
melli Eğitim Merkezi(BETEM) 3-6
yaş arasındaki çocukların gelişi-
minde kısa sürede fark yaratmaya
başladı. Her çocuk için bireysel ve

zenginleştirilmiş bir eğitim prog-
ramının uygulandığı BETEM’de
eğitim gören çocukların aileleri,
çocuklarındaki gelişimi anlattı.

Fuat Morel Mahallesinde çevre
dostu binalara verilen LEED Serti-
fikası’na uygun olarak yapılan
BETEM; hareket, sanat, bilim,
drama, müzik ve tasarım atölye-
leri ile bireysel eğitim programı,

kişiye özel yemek menüleri,
uyku odası ve narenciye ağaç-
larının yer aldığı bahçesiyle
çocuklar için hem eğitim ve
hem de yaşam alanı olarak
dikkat çekiyor. Eylül ayında
açılışı yapılan ve kayıtların
devam ettiği BETEM’de 12 li-
sans mezunu okul öncesi öğ-
retmeni, psikolog, hemşire ve
uzman diyetisyen ile çocukla-
rın gelişimleri yakından takip
ediliyor. Yüz yıllık zeytin ağacı-
nın yer aldığı orta avlu etra-
fında tasarlanan BETEM’de
eğitim alan çocukların aileleri
de BETEM’in çocukları üzerin-
deki olumlu etkisini kısa sü-
rede anladıklarını ifade ediyor. 

Yumuktepe kazıları sona erdi
Mersin’de 9 bin yıllık tarihi geçmişe sahip Yumuktepe Höyüğünde bu yılki kazılar sona erdi. 29 yıldır devam
eden kazı çalışmaları sonucunda bu yıl arkeopark olması için kurul kararı çıkan höyükteki çalışmalar, önü-

müzdeki yılın ilk çeyreğinden itibaren bu yönde ilerleyecek ve höyüğün bir an önce halka açılması sağlanacak.
Bir taraftan da kazı çalışmalarının devam edeceği höyüğün Kazı Başkanı Prof. Dr. Isabella Caneva, “Bu oğlum

gibi” dediği Yumuktepe’de emekli olacağı için yerini genç arkeologlara bırakacak ve arkeopark için çalışacak.

Mersinliler ardıç ağacı katliamının önüne geçilmesini istiyor
MERSİN(CEMİYET)
Erdemli ilçesi yaylalarında yapılan ardıç ağacı kat-

liamının önüne geçilebilmesi için Mersin Barosu, Mer-
sin Kent Konseyi Başkanı Faik Burakgazi
öncülüğünde gerçekleşen toplantıda Mersin’deki

çevre örgütleri temsilcileriyle bir araya geldi. Açıkla-
mada, “Ardıç ağacı katliamı durana kadar sesimizi du-
yurmak için çalışmalarımızı sürdüreceğiz” denildi.

Mersin Kent Konseyi’nde düzenlenen toplantıya
Mersin Barosu’nu temsilen, Baro Başkan Yardımcısı

Av. Kazım Yüksel ile Mersin Barosu Kent ve Çevre Ko-
misyonu Başkanı Av. Ahmet Orçun Özekenci’nin yanı
sıra, sivil toplum örgütü, oda ve dernek temsilcileri
katıldı. Çevre örgütleri toplantıda yaptıkları açıkla-
mada, “Ülkemizde birçok yerde çıkan yangınlarla or-

manlarımız yok olurken, Mersin'de
Toros Dağı eteklerinde kurulu yayla
özelliği bulunan köylerde, yaklaşık bir
aydır devam eden katliamda binlerce
ardıç ağacının kesilmesi, Erdemli
Orman İşletme Müdürlüğü'nce başlatı-
lan gençleştirme çalışması kapsamında
6 köy bölgesinde yaklaşık 70-500 yıllık,
700 bin ardıç ağacının bulunduğu böl-
gede hala kesimin devam etmesi toplu-
mumuzda endişe yaratırken STK,
dernek ve çevreciler olarak, ardıç ağacı
katliamı durana kadar sesimizi duyur-
mak için çalışmalarımızı sürdüreceğiz”
ifadesine yer verdi. Mersin Barosu,
ardıç ağacı katliamının durdurulması
için Mersin İdare Mahkemesi’ne açılan
davaya müdahillik talebinde bulundu.

Genç Kızılay Mersin Üniversitesi ekibinden anlamlı etkinlik
MERSİN(CEMİYET)
Genç Kızılay Mersin Üniver-

sitesi topluluğu pazar günü sa-
hildeki sokak hayvanlarına
mama dağıtarak besleme yaptı.

Genç Kızılay Mersin Üniver-
sitesi topluluğu çoğunluğu öğ-
renci olan üyeleriyle
Galatasaray Meydanı ve civa-
rında sokak hayvanlarına
mama dağıttı. Yaklaşık 3 saat
süren etkinlikte 15 kilo köpek
maması 40 kişilik gönüllüler
tarafından dağıtıldı. Pazar
günü akşamüzeri yapılan et-
kinlikte onlarca sokak hayva-
nın karnı doyarken renkli
görüntüler ortaya çıktı. Etkin-
lik hakkında konuşan Genç Kı-
zılay Mersin Üniversitesi

Başkanı Rifat Can Eroğlu,
sokak hayvanlarını besledikleri
için çok mutlu olduklarını dile
getirdi. Katılımdan oldukça
memnun olduğu belirten Baş-
kan Eroğlu, önümüzdeki hafta-
larda da bu ve buna benzer
etkinliklerin olacağını belirtti.
Eroğlu, “Gönüllülerle birlikte
sahilde küçük dostlarımızı bes-
lemek istedik. Onlara bu ko-
nuda bir nebze olsa da
yardımcı olmaya çalıştık. Şu an
burada 40’a yakın gönüllümüz
var. Bu gönüllülerimizle bir-
likte 15 kilo mamayı dağıtaca-
ğız. Önümüzdeki günlerde
inşallah gönüllülerimizle bir-
likte bu ve benzeri etkinlikleri-
miz olacak” dedi.



Türkiye’nin en büyük basın meslek
örgütü Türkiye Gazeteciler Federasyo-
nu’nun (TGF) Genel Kurulu Ekim
ayında Alanya'da gerçekleştirildi. Genel
Başkan Yılmaz Karaca’nın tek listeyle
katıldığı ve yeniden başkanlığa seçildiği
10. Olağan Genel Kurul'da mesleki so-
runlar da ele alındı.

Türkiye ve Türk devletlerinden, 70
cemiyeti temsilen federasyon delegeleri
genel kurula katılım sağladılar. Mersin
Gazeteciler Cemiyeti'de delegeleri ile
TGF genel kuruluna katıldılar. Genel

Kurulda konuşan Genel Başkan Yılmaz
Karaca son dönemde yerel basının biti-
rilmesinin hedeflendiğini ve yerel ga-
zete sayısının 1850'den 900'lere
indiğini belirtti. Yerel gazete çalışanla-
rının büyük bölümünün asgari ücret
bile alamadığı bir ortamın yaratıldığını
belirterek bu gidişe dur demek için her
türlü mücadeleyi verdiklerini belirtti.
Karaca, 3 yıllık faaliyet dönemini anla-
tırken özellikle son bir kaç ay içinde 45
ili gezdiğini ve bu gezilerde gazeteci
meslektaşlarıyla görüşerek sorunlarını
dinlediğini belirtti. Karaca, konuşma-
sında özellikle sorunların çözümü için
her zaman birlik ve beraberlikten yana
olduklarını dile getirdi.   

Mersin Gazeteciler Cemiyeti yöne-
timi olarak biz de her açıklamamızda
birlik ve beraberliğe vurgu yapıyoruz.
Mesleki sorumluluğumuza,toplumsal
gelişmelerde medyanın rolünün çok
önemli olduğuna dikkat çekiyoruz. 

Toplumu,yakından ilgilendiren ko-
nuların,insanlar tarafından kabul gör-
mesi için medyaya önemli görevler
düşüyor.Basın, her zaman  bireysel ve
toplumsal yaşamda kapsamlı rol oyna-
maktadır. Üslendiği toplumsal rol ile
basın, özellikle eğitimi, kültürü, ekono-
misi ve demokrasi deneyimi az gelişmiş
toplumları ya da grupları, bir anda çıl-
gınca bir maceraya, şiddete, coşkuya ya
da hüsrana sokabilecek düzeyde bir
güçtür. 

Bu derece önemli görevleri bulunan
mesleğimizin,çatı örgütünün güçlü ve
istikrarlı olması çok önemli. Türki-
ye’nin en büyük basın meslek örgütü
Türkiye Gazeteciler Federasyonu’nun
yeni yönetiminin bu istikrar ve başarıyı
sağlayacağını düşünüyorum.Birlik ve
beraberliği sağlamak ana amacımız ol-
malı. Unutmamalıyız ki, tek olursak çok

çabuk kırılırız, bir olursak güçlüklere
karşı dik dururuz.

Mersin Gazeteciler Cemiyeti üyeleri
Mersin’i, Türkiye Gazeteciler Federas-
yonu’nun Yönetim Kurulu Asil,Yönetim
Kurulu Yedek, Onur Kurulu ve Yüksek
İstişare kurullarında temsil
edecekler.Şahsıma da Genel Başkan
Yardımcılığı görevi verildi.Bize duyulan
güven ve destek için tüm MGC ve TGF
ailesine teşekkür ederiz.

HHHHHHHHH

Cumhuriyetimizin 98'nci yıl dönü-
münü coşku ile kutladık. 

Cumhuriyet, bu ülkeye bırakılmış en
büyük mirastır.

Demokrasinin, özgürlüğün, bağım-
sızlığın vazgeçilmez parçası ve teminatı
olan Cumhuriyet rejimi Gazi Mustafa
Kemal Atatürk ve onunla birlikte bu ül-

keyi yoktan var etmiş her bir bireyin
bizlere emanetidir.

Milli mücadelenin ilk günlerinden
beri Gazi Mustafa Kemal önderliğinde
destanlaşan bu süreç demokrasiyi,
insan hak ve özgürlüklerini, düşünce ve
ifade özgürlüğünü Türkiye topraklarına
kazandırarak en büyük zaferin imzasını
atmıştır. Bu süreçte mücadelenin mi-
henk taşlarından biri olan Milli Müca-
dele basını her süreçte olduğu gibi bu
ruhu kaybetmeden Cumhuriyet’in
98'nci yılında da tüm inanç ve azmiyle
demokrasi ve özgürlüğün en büyük sa-
vunucusu olmaya devam ediyor.

Bugün bu mücadeleyi veren her bir
meslektaşımız başta olmak üzere, tüm
halkımızın 29 Ekim Cumhuriyet Bayra-
mını kutluyor, bu ülkeyi ve Cumhuri-
yet’i bizlere kazandırmış olan Gazi
Mustafa Kemal ve silah arkadaşlarını
özlem ve minnetle anıyoruz.
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Kurulu Başkanı
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MERSİN(CEMİYET)
Ziyarete, AK Parti Akdeniz İlçe Başkanı

Emin Genç ile başkan yardımcıları ve birim
müdürleri de katıldı. Buluşmada ilk söz alan
Nusratiye Mahalle Muhtarı Mehmet Dindar,
ziyareti nedeniyle Başkan Gültak’a teşekkür
etti. Parkların yenilenmesi ve mini basketbol
sahası yapılmasını isteyen Muhtar Dindar,
“Herkese gönlü açık olan, her yere yetişip
herkesi dinlemeye çalışan bir Başkanımız var.

Dilediğimizde anında ulaşıp tüm sıkıntıları-
mızı kolaylıkla aktarabiliyoruz. Gecesini gün-
düzüne katıp özveriyle çalışan Sayın
Başkanımıza teşekkürlerimi sunuyorum”
dedi.

“KENTİN TİCARETİ AKDENİZ’DE 
DÖNÜYOR AMA İLÇEYE YANSIMIYOR”

Akdeniz Belediye Başkanı M. Mustafa Gül-
tak şöyle devam etti: “Büyükşehir nezdinde
de çalışma-
ları oluyor
ama Akde-
niz’e pozitif
ayrımcılık
istiyoruz.
Akdeniz’in
buna ihtiyacı
var. Kimse
bana kızma-
sın ama hiz-
met, altyapı

ve imar konusunda bir sıralama, bir anket
yapsak, uzman bir heyet oluşturup ‘Mersin il-
çelerini gezip; nüfusu, geliri ve konumuna
göre değerlendirin. En geri kalmış hangisi?’
desek; açık ara Akdeniz çıkar. Neden mi?
Liman, serbest bölge, organize sanayi ve hal
kompleksi bizde… İş insanlarına takılıyorum;
‘Parayı Akdeniz’de kazanıyorsunuz ama Yeni-
şehir’de, Mezitli’de harcıyorsunuz” diyorum.
Ekonomi Akdeniz’de dönüyor, para burada

kazanılıyor, devletin ver-
gisinin çoğu buradan ka-
zanılıyor ama altyapı
eksik, üstyapı sıkıntı,
imar konusu ve kaçak
yapı stoku ise tamamen
sıkıntı. Dolayısıyla pozitif
ayrımcılık talebimizin bir
nedeni, bir altlığı var. Ak-
deniz farklı, farklı olmaya
da devam edecek.”

“AKDENİZ’DE 
DEĞİŞİM 

VE DÖNÜŞÜMÜ BAŞLATTIK”

Nusratiye Mahallesi’nin, kentin ortasında
kalmış eski bir yerleşim alanı olduğunu kay-
deden Başkan Gültak, “Akdeniz’in hemen tüm
mahalleleri 50 ila 100 yaşında.  Dolayısıyla
imar sorunları ve kaçak yapı ile mücadele ge-
rektiği gibi yapılmadığı için bu sorunlar da
üst üste birikmiş. Bunun çözümü ne? Tek
çözüm, yerinde kentsel dönüşüm… Bu yapıl-
madığı sürece, ‘mahallelerimizin sorunlarını
çözebiliriz’ diyemeyiz. Yıllardır bir şey değiş-
medi, bir 25 yıl daha geçse yine değişmeye-
cek. Biz Akdeniz’de şu an değişimi başlattık
ama bunun için uzun bir süreç lazım. Büyük-
şehir ve ilçe belediyelerinde de bizim gibi dü-
şünen insanlara, yöneticilere ihtiyaç var”
ifadelerine yer verdi.

GÜLTAK’TAN ‘AKDENİZ’E POZİTİF AYRIMCILIK’ VURGUSU
Akdeniz Belediye Başkanı Mustafa Gültak, mahalle ziyaretleri kapsamında bu kez Nusratiye Mahallesi’ne konuk oldu. Ak-
deniz’e pozitif ayrımcılık yapılması çağrısını yineleyen Başkan Gültak, “Liman, serbest bölge, organize sanayi, hal bizde.

Mersin’in ticareti, ekonomisi Akdeniz’de dönüyor, para burada kazanılıyor ama bu gelir ilçemize yansımıyor” dedi.

MERSİN(CEMİYET)
Mersin Raylı Sistem Proje-

si’ne ilişkin yüklenim sözleş-
mesi, Mersin Büyükşehir
Belediye Başkanı Vahap Seçer
ile ihaleyi kazanan Dillingham
Cont. Int. Inc + Kiska-Kom İnş.
ve Tic. A.Ş. İş Ortaklığı yetkili-
leri arasında imzalandı. Mer-
sin için raylı sistem dönemini
resmen başlattıklarını belirten
Büyükşehir Belediye Başkanı
Vahap Seçer, “Mersin artık
metrosuyla, tramvayıyla anı-
lan, modern, çağdaş bir kent
hüviyetinde olacak. İlk kaz-
mayı, tarihimizin en önemli
günü olarak değerlendirdiği-
miz Mersin’in kurtuluşunun
100’üncü yılı olan 3 Ocak
2022 tarihinde vurmak istiyo-
ruz” dedi. 

Sözleşmenin kendilerine
toplam maliyetinin 3 milyar
379 milyon 404 bin 875 lira
olduğunu ifade eden Başkan
Seçer, projenin içerisinde
metro vagonlarının olmadığını
daha sonra alımlarını gerçek-
leştireceklerini söyledi. 4 mer-
kez ilçeyi çelikten raylarla
birbirine bağlayacak olan Mer-
sin Raylı Sistemi’ni hızla ta-
mamlamayı planladıklarını
kaydeden Başkan Seçer, “Top-
lamda 34.4 kilometre ve 3
etaptan oluşan Mersin Raylı
Sistem Projesi’nin 13.4 kilo-

metre yeraltı metrosu ve 11 is-
tasyondan oluşacak ilk etabını
48 ayda tamamlamayı planlı-
yoruz. Projemizin 2’inci etabı
olan Fuar-Üniversite Hasta-
nesi hattı için 8.4 kilometrelik
tramvay hattı kurmayı planlı-
yoruz. 3’üncü etabımız ise eski
otogar bölgesinden başlaya-
cak. Şehir Hastanesi, Yeni Oto-
gar, toplamda 12.6
kilometrelik hemzemin raylı
sistem modeli olarak gerçek-
leştirilecek” diye konuştu. 

İLK ETAPTA 
350 BİN YOLCU 

Mersin Raylı Sistemi’nin ilk
etabında ilk yıl 350 bin yolcu-
nun taşınmasının planlandı-
ğını kaydeden Seçer, yolcu
sayısının 2030 yılında 380
binlere, 2048 yılında da 500
binli rakamlara ulaşmasını ön-
gördüklerini söyledi. Mersin
Raylı Sistemi’nin kent ekono-
misine aktif katkı sağlayaca-
ğına dikkat çeken Seçer,
“Mersin Raylı Sistemi’nde yak-
laşık 3 bin vatandaşımızı doğ-
rudan istihdam edip kentimize
önemli bir iş gücü sağlayaca-
ğız. İnşaatın süresinin yaklaşık
4 yıl olduğunu düşünürseniz
her yıl Mersin’in cirosuna, gay-
risafi cirosuna 600 milyon lira
gibi önemli bir rakam girmiş
olacak” ifadelerinde bulundu.

MERSİN(CEMİYET)
Mersin Tüm Emlakçılar Odası’nın verile-

rine göre 2020 yılına oranla konut kiralarının
yüzde 63 arttığı Mersin, Türkiye’nin en yük-
sek kira ücretine sahip kentleri arasında li-
derlik koltuğuna oturdu. Kentte geçen yıl
yüzde 60 seviyesinde olan boş konut stoku
yüz yüze eğitimin başlaması ve kamu perso-
nelinin tayinlerinin eylül ayına döneme denk
gelmesi nedeniyle yüzde 10’lara kadar düştü. 

Kent merkezinde pandemiden önce stan-
dart daireler için 1.000 TL ile 1.500 TL ara-
sında değişen kira fiyatları 2.000 ile 3000
TL’ye kadar çıktı. Lüks konutlardaki kira

oranı ise 6.500 TL ile 7.000 TL ara-
sında değişiyor.

Mersin Tüm Emlakçılar Odası
Başkanı Mehmet Sinan Canpolat,
yüksek kira artışlarının iç göç, dış
göç, yeni konut üretilememesi, boş
konut stokunun erimesi, denetim-
sizlik olmak üzere 5 temel nedeni
olduğunu söyledi. Kira fiyatların-
daki artışın devletin 2020 yılında
pandemide piyasalara sunduğu
düşük faizli kredilerle başladığını
kaydeden Canpolat, kirada oturan
vatandaşların ev sahibi olmasıyla
boş konut stokunun erimeye başla-
dığını belirtti. Daha sonra pandemi-
nin etkisini artırmasıyla
büyükşehirlerden Mersin’e
yoğun bir göç yaşandığını
söyleyen Canpolat, “Konut
satış ve göç istatistikleri sü-
rekli artmasına rağmen yeni
konut üretilememesiyle ken-
timizde bir kiralık daire krizi
başladı. Bu durumu fırsat
bilen ev sahipleri kira ücret-
lerini 2 katına çıkardı” dedi. 

SİLİFKE EN ÇOK ARTAN
İLÇE OLDU

Mersin’de en çok kira artı-
şının yaşandığı ilçenin Silifke
ilçesi olduğunu kaydeden
Canpolat, “Akkuyu Nükleer
Santralinin yapımı için kente
gelen Rus vatandaşlarının sa-
yısı 15 bine kadar yaklaştı.
Bölgedeki konut fiyatları
4.000 TL’den başlıyor 8.000
TL’ye kadar yükseliyor. Yurt
dışından en çok göç aldığımız
diğer ülkeler ise Irak, Suriye,
Almanya, Belçika” diye ko-
nuştu. 

Mersin’de boş konut stoku yüzde 10’lara indi

Mersin’de kent içi
raylı sistem dönemi

resmen başladı
Mersin Büyükşehir Belediyesi’nin ulaşım

alanındaki vizyon projelerinden biri olan Mer-
sin Raylı Sistemi için tarihi imza atılırken,

kentte raylı sistem dönemi resmen başladı. 
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MERSİN(CEMİYET)
İki oturumda gerçekleşen zirvenin

açılış konuşmasını yapan MTSO Yönetim
Kurulu Başkanı Ayhan Kızıltan, Türk iş
dünyasının ekonomi politikalarında is-
tikrar, öngörülebilirlik ve planlama bek-
lediğini söyledi. İş insanlarının
gelecekteki taleplerini sıralayan Başkan
Kızıltan, “Türkiye’de yerel dinamikler
bölgelerine yapılacak yatırımların her
sürecine dahil olmak istiyor. Türkiye si-
yasette uzlaşma, liyakate dayalı yönetici-
ler, adil bir ekonomi sistemi, şeffaflık ve
kredi bağımlılığından kurtulmak istiyor”
dedi. 

SEÇER: MERSİN’İN 
LOJİSTİK ALANDA YENİ 

YATIRIMLARA İHTİYACI VAR

Büyükşehir Belediye Başkanı Vahap
Seçer de toplantıda yaptığı açılış konuş-
masında Mersin’in tarım ve sanayide ge-

lecek vaat eden bir şehir olduğunu be-
lirtti. Kentin ekonomik potansiyelinin ar-
tırılması için lojistik alanında yeni
yatırımlara ihtiyacı olduğunu söyleyen
Vahap Seçer, üstyapısı yapılan Çukurova
Bölgesel Havalimanı’nın bir an önce biti-

rilmesi gerektiğini ifade etti. Çeşmeli –
Taşucu Otoyolu yatırımından sonra Orta
Anadolu’yu Akdeniz’e bağlayan ikinci
geçit olan Sertavul’dan Silifke’ye kadar
yeni bir otoyola ihtiyaç olduğunu belir-
ten Seçer, “Mersin’e yapılacağı açıklanan
Ana Konteyner Limanı’nın kentimize ka-
zandırmamız gerekiyor” diye sözlerine
ekledi. 

SEZEN: İHRACATÇI POLİTİKA 
TL’Yİ DEĞERSİZLEŞTİRİYOR

Açılış konuşmalarının ardından
Trakya Üniversitesi Öğretim Üyesi Prof.
Dr.Sadi Uzunoğlu’nun moderatörlü-
ğünde “2021 Sonuna Doğru Dünya ve
Türkiye Ekonomisi ile 2022 Beklentileri”
konulu ilk oturuma geçildi. Merkez Ban-
kası’nın 200 baz puanlık faiz indirim ka-
rarı başta olmak üzere pek çok konunun
masaya yatırıldığı oturumda konuşan
Bloomberg HT Genel Yayın Yönetmeni
Açıl Sezen, Türkiye’de son 15 yıldır eko-
nomik modelin değiştirilmesi gerekti-
ğine dair farklı görüşlerin ortaya
atıldığını söyledi. Son dönemlerde sıkı
para politikası ile enflasyonun düşürüle-

mediğini bu yüzden Türkiye eko-
nomisinde ihracatçı politikaya yö-
nelimin arttığını ifade eden
Sezen, sonuç olarak kurun değerli
hale getirildiğini ve TL’nin değer-
sizleştiğini kaydetti. 

ŞEN: “200 BAZ PUANLIK 
FAİZ İNDİRİMİNİN

ACİLİYETİ YOKTU”

Ekonomist Yazar Gökhan Şen de söz-
lerine enflasyon ve kuru değerlendirerek
başladı. 200 baz puanlık faiz indiriminin
ciddi bir aciliyet olması durumunda ya-
pılması gerektiğini kaydeden Şen, şöyle
konuştu: “Ben şu anda bir aciliyet gör-
müyorum. Ekonomimizin bu yıl yüzde
9, gelecek yıl yüzde 4 büyümesi öngö-
rülüyor. Ülkenin potansiyel büyümesi
artık 3 puanlara düştüğüne göre her iki
yılda da ortalamanın üstünde büyüme
beklenirken böyle bir karar alınması
neden bugüne denk geldi bilmiyoruz.
Çünkü enflasyondaki büyüme geçici bü-
yüme değil. Enflasyonu indirmek için
faiz indirmek gerekir mi? Eko politik
bir davranış kalıbı değişikliğine gidili-
yor. Kur da faiz de enflasyon da durmu-
yor. Bir de böyle deneyelim diyorlar
ama çeşitli arazlar oluşuyor. Enflas-
yonla kalkınan bir ülke bugüne kadar
olmadı.” 

YILMAZ: “DEVLET PLANLAMA
TEŞKİLATI TEKRAR KURULMALI”

TV Programcısı Zeliha Saraç modera-
törlüğünde gerçekleştiren “Dijitalleşen
Dünya, Kırılan Tedarik Zinciri ve Bölge-
mize Yansımaları” konulu ikinci otu-
rumda konuşan MY Eğitim Danışmanlık

Kurucu Ortağı Mert Yılmaz, ekonomik
sorunların nedenlerini anlattı. Halkın ve
iş dünyasının bu süreçte neler yapması
gerektiğini sıralayan Yılmaz, yaşanan
ekonomik sorunların temelinde hukuk,
özgürlük, demokrasi, eğitim sorunları ol-
duğunu kaydetti. 

GÜLDAĞ: “İDEOLOJİK TARTIŞMA-
LARLA EKONOMİDE ZAMAN KAY-

BEDİLMEMELİ”

Dünya Gazetesi (NBE) Yönetim Ku-
rulu Başkanı Hakan Güldağ ise tüm eko-
nomik sorunlara rağmen sanayici ve
ihracatçının para kazandığını, hasar
gören tedarik zincirinin Türkiye’ye yara-
dığını belirtti. Türkiye’ye yönelik belirli
sektörlerden siparişlerin arttığını kayde-
den Hakan Güldağ, şöyle konuştu:

“Tüm bu olumlu ortamdan çok daha
iyi yararlanmamızı engelleyen yanlış po-
litikalar uygulanıyor. Başta politik tercih-
lerden dolayı ciddi belirsizlikler
yaratılıyor. Uygulanan politikaların ikti-
satla açıklanır tarafı yok. Türkiye’nin
önüne çıkan yüzyıllık fırsatlar plansızlık
nedeniyle heba edilebilir. Olanı iktisadi
olarak açıklayamıyor, politik yaklaşım
olarak görüyoruz. Bence bunu seçimlere
kadar yaşayacağız. Ekonomik değil ideo-
lojik tartışmalarla zaman kaybedeceğiz.
Ülkeye gelen fırsatı heba edeceğimizden
korkuyorum.” 

Ekonominin kalbi Mersin’de attı
Türkiye ve Mersin ekonomisine dair merak edilen gelişmeler, dijitalleşen dünyada kırılan tedarik zincirleri ve bölgeye yan-

sımaları Mersin Ekonomi Zirvesi’nde ele alındı. Mersin Ticaret ve Sanayi Odası (MTSO) ile Bloomberg HT işbirliğinde dü-
zenlenen zirvede uzman ekonomistler tarafından 2021 yılı ekonomisi masaya yatırılıp, 2022 yılı perspektifi çizildi. 

Hakan Güldağ

MERSİN(CEMİYET)
Mersin Büyükşehir Belediyesi Sosyal Hiz-

metler Dairesi’nin 2021’in Ekim ayı ortasında
başlattığı “Un Dağıtım rojesi” tamamlandı.
“Hamurumuzda Dayanışma Var” sloganıyla
başlatılan proje kapsamında 64 bin ailenin
evine toplam 640 bin kilogram un ulaştı.

UNLAR ÖNCE HAMURA 
SONRA EKMEĞE DÖNÜŞTÜ

Mersin’in 13 ilçesin-
deki dezavantajlı mahalle-
lerde yaşayan ailelerin
evine 5’er kilogramlık 2’şer
paket halinde toplam 10’ar
kiloluk unlar ulaştırıldı. Bü-
yükşehir Belediyesi’ne
daha önce sosyal destekler
için başvurmuş ve incele-
mesi yapılmış hanelere
ulaştırılan unlar, ihtiyaç sahibi ailelerin yü-
zünü güldürdü. Destekten yararlanan hane-
lerde Büyükşehir’den gelen unlar önce
hamura dönüştü, daha sonra aile üyeleri daya-
nışma içerisinde ekmek üretimine başladı.

“BU MAHALLELERİMİZDE GENELLİKLE
OCAKLARDA, TANDIRLARDA KIŞA 
HAZIRLIK İÇİN EKMEK YAPILIR”

Projenin son dağıtımlarındaki adresler-
den birisi Tarsus ilçesine bağlı Barbaros Ma-
hallesi oldu. Büyükşehir Belediyesi Sosyal
Yardımlar Şube Müdürü Engin Yıldırım, top-
lam 64 bin aileye ulaştıklarını belirterek,
“Burası Tarsus’un Barbaros Mahallesi. Birçok
bölgeden göç almış, yerli halkın da bulun-
duğu; dezavantajlı vatandaşların bir arada
yaşadığı bir mahalle. Biz dağıtımlarımızda
özellikle bu tür mahalleleri seçtik. Bu
mahallelerimizde genellikle ocaklarda,
tandırlarda kışa hazırlık için ekmek ya-
pılır” dedi. Yıldırım, dayanışma ruhun-
dan da bahsederek, “Hamurumuzda
dayanışma var, her zaman Mersin hal-
kıyla beraberiz”  dedi.

Tarsus ilçesi Barbaros Mahalle Muh-
tarı Salih Başkan ise mahalle sakinleri-
nin Büyükşehir Belediyesi’nden her
türlü desteği aldıklarını vurgulayarak,
“Mahallemizde gerçekten durumları çok
kötü olan yoksul vatandaşlarımız var

ama Vahap Başkanımız Allah’ın izniyle bunun
üstesinden de gelecektir. Unla, gıdayla, çalış-
mayla ilgili olsun; ne olursa olsun benim
Vahap Başkanım tektir. Yolu da bahtı da açık
olsun” dedi.

“Ailece yardımlaşarak 
ekmek yapıp yiyoruz” 

Barbaros Mahallesi’nde ekmek üreten ka-
dınlardan Gülşen Karataş, 2 çocuğu olduğunu

ancak geniş bir aileye sahip ol-
duklarını vurgulayarak, “Bu evde
7-8 kişi yaşıyoruz. Önceden fırın-
dan ekmek alıyorduk ama aile-
miz geniş olduğu için çok pahalı
geliyor. Sağ olsun Vahap Başkanı-
mız sayesinde bize un dağıtıldı. O
unu ekmeğe çeviriyoruz. Ailece
yardımlaşarak ekmek yapıp yi-
yoruz” ifadelerine yer verdi.

“EKMEK YAPMAYANLAR BİLE 
EKMEK YAPMAYA BAŞLADI”

Ekmek yapan kadınlardan Ceylan Kara,
akraba ve komşularının ekmek yapmak için
bir gün önce kendisine haber verdiğini belirte-
rek, şöyle dedi: “Hazırlığımızı yapıp, ekmeğe
başlıyoruz. Unumuzdan çok memnunuz.
Vahap Başkanımıza da buradan teşekkür edi-
yoruz. Sadece bize değil, gerçekten ihtiyaç sa-
hibi olan herkese un gönderdi. Ekmek
yapmayanlar bile ekmek yapmaya başladı.”

Mahalle sakinlerinden Semra Güngör ise
dağıtılan unlar sayesinde rahat bir nefes ala-
bildiklerini vurgulayarak, şöyle dedi: “Fiyatlar
çok kötü, ekmek alamıyoruz. 2 lira bir ekmek
yani, çok oldu. Un fiyatları da çok arttı. Ekmek,
sıkma, börek yaptık. İşimize yaradı.”

MERSİN(CEMİYET)
Mersin’in Toroslar ilçe belediyesince 17

ile 24 yaş aralığındaki gençler, spordan sa-
nata birçok aktiviteyle ve müzikle dolu iki
gün geçirdi. Her türlü ihtiyacın düşünül-
düğü kampta; doğa yürüyüşünden drone
uçuş eğitimine, ATV sürüş deneyiminden
ata sporu okçuluğa ve ilk yardıma kadar
birbirinden eğitici ve eğlenceli etkinlikler
yer aldı. Çömlekçilik, fotoğrafçılık, sinema,
mitoloji labirenti, kısa film, elektronik
müzik, yıldız avcıları ve karaoke atölyele-
rine de katılan gençler, cumhuriyet coşku-
sunu doyasıya yaşadı.

TOROSLAR’IN DORUKLARINDA
‘AY YILDIZLI’ GÖRSEL ŞÖLEN

Belediye Başkanı Atsız Afşın Yılmaz’da
gençleri kamp etkinliğinde yalnız bırak-
madı. Milli marşlarla inleyen kamp ala-
nında gençlerin yoğun ilgisiyle karşılanan
Başkan Yılmaz, ATV sürdü, ata bindi. Kamp
etkinliğinin en ilgi gören çalışması ise
Cumhuriyetin 98’inci yılı anısına kamp ala-
nına 9 metre 80 cm çapında, ay yıldız for-
munda işlenen ateş çanağı oldu. Şanlı
bayrağın simgesi kamp alanında ateşle
canlandırılarak görsel bir şölene dönüştü-
rüldü, yüreklerdeki cumhuriyet ateşi vur-
gulandı.

Başkan Yılmaz, gençlerle birlikte ay yıl-

dız çevresinde omuz omuza kenetlenerek
hatıra fotoğrafı çektirdi. Kamp ateşinin et-
rafında gençlerle şarkılar söyleyip keyifli
bir sohbet gerçekleştiren Başkan Yılmaz,
hayata dair tecrübelerini paylaşarak genç-
lerin düşüncelerini de aldı.

“GENÇLERİMİZİN GÜCÜYLE 
CUMHURİYETİMİZİ İLELEBET 

YAŞATACAĞIZ”

Kampa katılan tüm gençlere teşekkür
eden Başkan Yılmaz, “Cumhuriyet ve bay-
rak aşkımızı Toroslarımızın doruklarından
98 gencimizle tüm dünyaya haykırdık. Milli
ve manevi değerlerine sımsıkı sarılmış
gençlerimizle birlikte cumhuriyetimize ve
vatanımıza ilelebet sahip çıkacağız. Cum-
huriyet ateşi hiç sönmeyecek” dedi. Yılmaz,
“Önemli olan birlik ve beraberliğimiz.
Gençlerimize yatırım yapmak, geleceği-
mize yatırım yapmaktır. Gençlerimizin her
alanda donanımlı birer birey olabilmeleri
için projeler üretiyor ve çalışmalar yapıyo-
ruz. Toroslar Belediyesi olarak gençlerimi-
zin her zaman yanındayız ve bu
etkinliklerimizi sürdüreceğiz. Cumhuriyeti-
mizi hep beraber yaşatacağız. Cumhuriyet
Bayramımız kutlu olsun” diye konuştu.

Kampa katılan gençler de kendilerine
böyle güzel bir imkan sunan Toroslar Bele-

diye Başkanı Atsız Afşın Yılmaz’a teşekkür
etti. Cumhuriyet Bayramı’nı Toroslar’ın do-
ruklarında, Belediye Başkanı Atsız Afşın
Yılmaz ile kutlamanın mutluluğunu da ya-
şadıklarını belirten gençler, bu etkinliklerin
devamını diledi.

ŞEHİTLİĞE ZİYARET 

Toroslar’dan 98 genci Toroslar’ın do-
ruklarında 29 Ekim Gençlik Kampı’nda bir
araya getiren Başkan Yılmaz, kampın ar-
dından yine gençlerle birlikte şehitliğe zi-
yarette bulundu.

Mersin Toroslar'da kamp
ateşi Cumhuriyet için yakıldı

Mersin’in Toroslar Belediyesi’nce Cumhuriyeti’nin kuruluşunun 98’inci yıl dönümünde 98 genç,
Gözne Mahallesi Karatepe mevkinde düzenlenen 29 Ekim Gençlik Kampı’nda buluşturuldu.

BÜYÜKŞEHİR’İN BAŞLATTIĞI DAYANIŞMA,
SOFRALARI BEREKETLENDİRDİ

Mersin Büyükşehir Belediyesi’nin “Un Dağıtım Projesi” tamamlandı. Proje
kapsamında dezavantajlı mahallelerde yaşayan 64 bin ailenin evine top-

lam 640 bin kilogram un ulaştı. Dağıtımların son duraklarından birisi
Tarsus ilçesine bağlı Barbaros Mahallesi oldu. Un desteğinden yararlanan

aileler, evlerindeki ocak ve fırınlarda ekmek yapımına başladı.



Geride kalan 2.5 yıllık
süreçte özellikle de

dar gelirli vatandaşa yönelik
sosyal projeleriyle ön plana
çıkan CHP’li Mersin Büyükşe-
hir Belediye Başkanı Vahap
Seçer, MGC’nin aylık yayın or-
ganı Cemiyet Gazetesi’ne
önemli açıklamalarda bu-

lundu. Mersin’in yatırıma aç bir kent oldu-
ğuna değinen Seçer, yıllardır sürüncemede
olan hayati projelerin bitirilmemesinin
büyük eksiklik olduğuna işaret ederek, mu-
halefet bir belediye başkanı oldukları için de
mecliste Cumhur İttifakı engeline takılmala-
rının aslında kente zarar verdiğine değindi.
Başkan Seçer’in, mecliste özellikle de borç-
lanma yetkisi konusunda Cumhur İttifakı’nın
engellemelerine rağmen Metro Projesi başta
olmak üzere önemli birçok projeyi hayata ge-
çirme konusunda kararlılığını gözlemledik. 

“ÇOK ÖNEMLİ İŞLER YAPTIK”

q Yaklaşık 2.5 yılı geride bıraktınız,

geçen bu süre içinde yaptığınız çalış-

maları yeterli görüyor musunuz? 

Geride kalan 2,5 yılda, yaşanan pandemi ko-
şullarını göz önüne alırsak çok önemli işler yap-
tığımızı söyleyebilirim. Şüphesiz, hizmetlerimiz
devam etti. İnsan odaklı hizmet ve proje üretil-
diği için. Belediyecilikte “Benim yapacağım işler
bu kadar, bundan daha fazlasını yapamam”
deme şansınız yok. 

Pandemi süresince sosyal hizmetleri ön
plana çıkaran hizmetlere ağırlık verdik. Dolayı-
sıyla bu kaleme harcadığımız bütçe de ona göre
artış gösterdi. Ayrıca bir önceki yönetimden
(MESKİ de dahil) yaklaşık 3 milyar liraya yakın
bir borç devraldık. Devlette süreklilik esastır il-
kesiyle bu borçları da biz belli periyotlarla ödü-
yoruz. Diğer yandan Büyükşehir Belediye
Meclisi’nde çoğunluğumuz bulunmadığından
borçlanma hususunda zorluk yaşıyoruz Tabi ki
bunun arkasına sığınmıyoruz. 2,5 yılda sadece
Mersin değil, Türkiye ve hatta dünya genelinde
zor fakat çok önemli bir süreç yaşadığını ve
Mersin’de bu süreci başarıyla yürüttüğümüzü
düşünüyorum.

“İSRAFI ÖNLEDİK”

q Bu süre içinde önceliğiniz neler

oldu?

Belediyemizde, her şeyden önce mali di-
siplini sağladık. Gereksiz harcamaları kese-
rek, tasarruf tedbirlerini arttırdık. Böylece
kaynakların yerinde ve etkin kullanılmaması
sonucu ortaya çıkan harcamanın da önüne
geçtik. Bu da vatandaşımızın belediye imkan-
larından daha fazla yararlanmasının önünü
açtı. Örneğin 2017 yılında yapılan bir katlı
kavşakla, yakın özelliklere sahip Sevgi Katlı
Kavşağı’nın ihale maliyetlerine baktığınızda;
2017 yılında dolar kuru 3 lira 54 kuruş.
Bizim ihaleyi yaptığımız gün dolar kuru 7 lira
67 kuruş. TL cinsinden söylüyorum; o dö-
nemde aynı emsalde yapılan katlı kavşağın
belediyeye maliyeti 64 milyon 534 bin lira.
Oysa Sevgi Kavşağı’nın belediyeye maliyeti
44 milyon 494 bin lira. Arada 20 milyon lira
fark var. Üstelik bizim dönemde yapılan iha-
lede döviz kuru daha yüksek olmasına rağ-
men. Bir başka örnek daha vereyim;
akaryakıtın alım yönteminde yaptığımız deği-
şiklikle, sadece bu kalemde aynı miktar akar-
yakıt alımında yıllık 20 milyon liraya yakın
bir para belediyemizin kasasında kaldı. İsrafı

önlediğiniz zaman,  en kaliteli işi en makul fi-
yatla yapma olanağınız oluyor ve bizim bu il-
kemiz her işimizde de devam edecek.

“PANDEMİ SÜRECİ 
PROJELERİMİZİ ETKİLEDİ”

q Pandemi süreci, hayata geçirebi-

leceğiniz projeleri sekteye uğrattı mı?

Şüphesiz, pandemiyle mücadele süreci
olumsuzlukları beraberinde getirdi. Tüm
dünyada yaşanan olumsuzluklar gibi ülkemi-
zin de ekonomisi küçüldü, ihracat azaldı,
esnaf dükkân kapattı, fabrikalar kapandı veya
üretime ara verdi. 

Elbette bu olumsuz tablo bizim hayata
geçireceğimiz projeleri de etkiledi. Pandemi-
nin ilk günlerinde birçok ihalemizi iptal
etmek durumunda kaldık. Ancak, yıllardır
ihmal edilen kanalizasyon, içme suyu, yol, as-

falt, köprü, katlı kavşak, çevre, ulaşım gibi
önemli birimlerde yavaş ama başarılı çalış-
maları yaptık. Buna rağmen, çalışmalarımızı
sürdürdük. Öz kaynaklarımızla aldığımız ve
hemşerilerimizin “Limon” adını verdiği CNG
yakıtlı 100 yeni otobüsümüzü aldık. Vizyon
projemiz olarak gördüğümüz metro projemi-
zin ihalesini tamamladık ve Mersinimiz’ in
kurtuluşunun 100’üncü yılında, 3 Ocak
2022’de ilk kazmayı vuracağız. 

“SOSYAL BELEDİYECELİĞE
ÖNEM VERDİK”

q Pandemi süresi içinde önceliğiniz

neler oldu? Sosyal demokrat bir anla-

yışla neler başardınız?

Pandeminin ilk günlerinde önemli sorun-
lar yaşandı. Bildiğiniz üzere vatandaşlarımız
evlerinden çıkamadığı tam kapanma günle-
rini de yaşadık. Böyle bir dönemde, Mersin
Büyükşehir Belediyesi olarak kayıtsız kalma-
mız beklenemezdi. Bu süreçte temizliğin, sal-
gınla mücadeledeki önemini de dikkate
alarak, su borcu olan vatandaşlara su kesin-
tisi uygulamadık. Daha önce borcundan do-
layı kesilmiş olan suları açtık. Salgın
döneminde sosyal belediyecilikle ilgili faali-
yetlerimiz daha da arttı. Sosyal yardım, des-

tek ve hizmetlerimiz
bu süreçte öncelik ka-
zandı. Gıdaya erişim
konusunda sorun yaşayan vatandaşlarımıza
gıda kolileri ulaştırdık. Yüz binlerce paket
sıcak yemeği ailelerimizin evlerine kadar gö-
türdük. ‘El Bebek Gül Bebek’ projemizle;
içinde çocuk maması, çocuk bezi, şampuan,
pişik kremi gibi bebeklerimizin en önemli ih-
tiyaçlarının olduğu on binlerce paketi, ihtiyaç
sahibi 6-12 aylık çocukları olan annelerimize
ulaştırdık. Bu süreçten en fazla etkilenen es-
naflarımızın da yanında olduk. Salgın tedbir-
leri kapsamında mağdur olan binlerce
esnafın meskenlerine ait su faturası ödemele-
rine kolaylık sağladık. Genelgeler uyarınca
dükkanı kapalı olan veya belli bir kısıtlama
içerisinde faaliyet gösteren ve başvuruda es-
nafın meskenlerine ait su faturalarının 500 li-
raya kadar olan kısmını biz karşıladık.
Belediyemize bağlı şirketlerin kiracısı olan iş-
letmelerin kiralarında, 2021 yılı boyunca

herhangi bir artış yapmama kararı aldık. Faa-
liyetlerini tamamen durduran işletmelerin 6
aylık kira borçlarını sildik. Toplu taşıma esnafı-
mız için de sevindirici kararlara imza attık.
Okulların kapalı olması sebebiyle öğrenci ser-
visi ve toplu taşıma yapan birçok şoför esnafı-
nın mağduriyetini gidermek için, toplu taşıma
araçlarında kullanım yaşını 10’dan 15’e çıkar-
dık. Öğrenci taşımacılığı yapan S plakalı araçla-
rın vize ücretlerinde yüzde 90, personel
taşımacılığı yapan S plakalı araçların vize üc-
retlerinde ise yüzde 55 indirim yaptık. Bu ve
diğer tüm uygulamalarımızı, sosyal belediyeci-
lik adına hayata geçirdik.

“MERSİN TÜRKİYE’YE 
VERDİĞİNİ GERİ ALA-

MAYAN BİR KENT”

q Sosyal belediyecilik an-

lamında yapılan çalışmalarda

Mersin’in yoksul bir kent oldu-

ğunu düşünüyor musunuz?

Çeşitli sebeplerle son yıllar-
daki iç göç, Suriye’deki iç savaş ne-
deniyle yaşanan göçler dikkate de
alındığında kentimizde sosyal yar-
dımlara muhtaç insan sayısının
fazla olduğunu görüyoruz. Mer-

sin’in Türkiye’ye verdiğini geri alamayan bir
kent olduğunu söyleyebilirim. Çünkü en çok
vergi ödeyen ilk 7 il arasında olan Mersin, bu
vergilerin kente yatırım olarak dönmesinde
çok çok aşağılarda yer alan bir kent duru-
munda. Bu adaletsizliktir. Böyle olduğu için
Mersin gelir dağılımındaki adaletsizliği en çok
yaşayan kentlerin başında geliyor. Yatırımın
olmadığı veya çok az olduğu yerde işsizlik de
artar. Bu da o kentin insanlarını yardımlara
muhtaç hale getirir. İşte, sosyal belediyecilik
de elbette ilkemizdir, fakat asıl amacımız in-
sanları yerel yönetimlerden veya merkezi hü-
kümetten gelecek yardımlara muhtaç
etmeyecek bir gelecek inşa etmektir, böyle ol-
malıdır.  

“BENİ ENGELLEYEN 
HER KARAR, ASLINDA

VATANDAŞIN ALEYHİNE”

q Büyükşehir olarak merkezi hü-

kümetten yeteri destek alıyor musu-

nuz? Merkezi hükümet ile ilişkilerinizi

değerlendirir misiniz?

Mersin yatırıma aç bir kent. Böyle olma-
sına rağmen, bırakın yeni yatırımları, merkezi
hükümet tarafından yıllar önce başlatılan Çu-
kurova Bölgesel Havalimanı, Akdeniz Sahil
Yolu, Tarsus-Kazanlı Sahil Bandı, Ana Kontey-
ner Limanı gibi birçok büyük proje ya çok
yavaş yürüyor, ya da hiç yürümüyor.

Yerel yönetim ile merkezi hükümet ilişkisi
daima iyi olmalı. Çünkü her ikisi de vatandaşa
hizmet için seçilmiş ve göreve gelmiştir. Yani
amaçlar ortak. Ama işleyişte maalesef böyle ol-
muyor. Muhalefette olan bir belediye başkanını
engelleme, destek vermeme gibi uygulamalar
halen geçerli. Cumhur ittifakının sayısal olarak
çoğunlukta olduğu meclislerde ki bunun içinde
Mersin’de var, bunu yaşıyoruz. Verilen ret ka-
rarlarının tamamen siyasi olduğunu görüyo-
ruz. Beni engelleyen her kararın, aslında
vatandaşın aleyhine olduğunu hepimiz biliyo-
ruz. Tüm engellemelere rağmen hizmetlerimizi
yapmaya ve projelerimizi hayata geçirmeye
devam edeceğiz.  

q Seçime kadar kalan süreçte

önceliğiniz neler olacak? 

Biz çalışmalarımızı ve önceliklerimizi
seçim tarihine göre değil, Mersin’in ihtiyaç-
larına göre belirliyoruz. Hizmetleri sırf
seçim yaklaştı diye, seçmenin gözünü boya-
yalım diye öncelemek, temel ilkelerimize ay-

kırı. Zaten, göreve başlarken 5 yıllık süreç
içinde yapmayı planladığımız projelerimizi
belirledik. Bu süreçte alt yapı hizmetlerimiz-
den yol yapımlarına, sosyal hizmetlerden
ulaşıma kadar pek çok alanda önemli çalış-
malarımızı hayata geçirdik. Halen devam
eden çalışmalarımız ve planladığımız yatı-
rımlarımız da Stratejik Programımız doğrul-
tusunda devam ediyor. 

“METRO ASLINDA 
GECİKİLMİŞ BİR PROJE”

q Mersin’in en büyük projesi ol-

duğu ifade edilen Metro Projesi gözü-

nüzü korkuttu mu? 

Metro projesi hiçbir şekilde gözümü korku-
tan bir proje değil. Metro, Mersin için aslında
gecikilmiş bir projedir. Avrupa’nın yıllar önce
gerçekleştirdiği bu projeleri, hatta İstanbul’un
raylı sistemler uzunluğunun 200 kilometre ola-
rak değerlendirdiği bir dönemde, Mersin gibi
topografyasının son derece uygun olduğu bir şe-
hirde, raylı sistemleri maalesef 2021 yılında ko-
nuşabiliyoruz. 

Yeni tramvay ve hemzemin hatlarıyla daha
işlevsel bir proje haline getirdiğimiz metroyu,
kentin marka değerini artıracak bir çalışma, bir
medeniyet projesi olarak görüyorum. Her bir is-
tasyonunun tarihi binlerce yıl öncesine dayanan
Mersin’in karakterini yansıtacak, 4 merkez il-
çeyi sosyolojik olarak da birbirine bağlayacak
bir proje olarak görüyorum. Doğaldır, istasyon-
ların çevresinde, yeni yerleşim alanlarının oluş-
masıyla birlikte yeni iş kolları ve ticari alanlar
yaratılacak. Ayrıca yeni alışkanlıkların gelişmesi
ile kentli ve kentsel bakış açısında köklü bir de-
ğişim yaşanacak. 

q Bu dev projenin sekteye uğraya-

bileceği ihtimali var mı? 

Zaman ne getirir tabii ki bunu bilmiyoruz,
ancak bu projenin artık sekteye uğrayacağına
ihtimal vermiyorum. 3 ayrı etaptan oluşacak
bu projeyle ilgili tüm çalışmalarımız hazır. 1.
etabın ihalesi tamamlandı. Meclisten de fi-
nansman yetkisini aldık. Kısmet olursa 3
Ocak 2022’de ilk kazmayı vurmayı planlıyo-
ruz. Bu tip önemli projeler sadece yerel yöne-
timlerin onayıyla, uhdesiyle olmuyor.
Ulaştırma Bakanlığı'nın Altyapı Genel Mü-
dürlüğü tarafından onaylanmış, Cumhurbaş-
kanlığı tarafından onaylanmış, yatırım
programına alınmış bir projeden bahsediyo-
rum. Kısacası metro konusunda bizim açı-

mızdan her şey yolunda ve zamanında
gidiyor.

q Ne kadar borç ödediniz?  

Yönetime geldiğimizde Mersin Bü-
yükşehir Belediyesi’nin 2 milyar 250
milyon TL ve belediyemize bağlı kuru-
luşların da 750 milyon TL olmak üzere
toplam 3 milyar TL civarında borcu
vardı. Mali disiplini sağlayarak borç mik-
tarını 2 milyar TL seviyelerine kadar dü-
şürdük. Üstelik bunu yaparken de
bankalardan kredi kullanamadık. Mec-
lis’te çoğunluk sorunu yaşadığımız için,
borçlanma yetkisi alamıyoruz. Buna rağ-
men, yatırımlarımızı da cari harcamala-
rımızı da büyük bir disiplin ve denge
içerisinde sürdürüyoruz.

Mersin Büyükşehir Belediye Başkanı Vahap Seçer, Mersin Gazeteciler Cemiyeti’nin aylık
yayınlanan Cemiyet Gazetesi’ne konuştu. Mersin’in yatırıma aç bir kent olduğunu belir-

ten Seçer, “Bırakın yeni yatırımları, merkezi hükümet tarafından yıllar önce başlatılan Çuku-
rova Bölgesel Havalimanı, Akdeniz Sahil Yolu, Tarsus-Kazanlı Sahil Bandı, Ana Konteyner
Limanı gibi birçok büyük proje ya çok yavaş yürüyor, ya da hiç yürümüyor” dedi.

Yerel yönetim merkezi hükümet ilişkisinin daima iyi
olması gerektiğinin altını çizen Seçer, “Çünkü her

ikisi de vatandaşa hizmet için seçilmiş ve göreve gel-
miştir. Yani amaçlar ortak. Ama işleyişte maalesef böyle
olmuyor. Muhalefette olan bir belediye başkanını engelleme, destek vermeme gibi uygulamalar
halen geçerli. Cumhur ittifakının sayısal olarak çoğunlukta olduğu meclislerde ki bunun içinde Mer-
sin’de var, bunu yaşıyoruz. Verilen ret kararlarının tamamen siyasi olduğunu görüyoruz. Beni engel-
leyen her kararın, aslında vatandaşın aleyhine olduğunu hepimiz biliyoruz” 
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MGC’nin yayın organı Cemiyet’e konuşan Başkan Seçer: 

BiRCOK PROJE
ya çok yavaş yürüyor, 
YA DA HiÇ YURUMUYOR

Ali Ekber
ŞEN

Röportaj



SABİT MAAŞLILAR SIKINTILI

Özdemir: “Bir yılı aşkın süredir içeri-
sinde bulunduğumuz pandemi süreci
dünya genelinde olduğu gibi ülkemizi de
olumsuz etkilemektedir. Bu koşulların
faiz, enflasyon, döviz kuru vb. gösterge-
lerimiz üzerindeki arzu etmediğimiz et-
kileri ile hala mücadele ediyoruz.
Özellikle sabit maaş ile çalışan vatandaş-
larımızın gelirleri aynı düzeyde kalırken,
maalesef harcamaları fazlasıyla arttı.
Diğer yandan ticaret ile uğraşanlar da sı-
kıntı içerisindeler” dedi.

Sorularımıza açık yüreklilikle cevap
veren Borsa Başkanı Özdemir, Mersin’in
ve ülkemizin durumunu anlattı.

4 Alınan faiz kararları ve dövizin

seyri bakliyatta nasıl bir tablo ortaya

çıkardı? Bu yılın sonuna kadar bakli-

yatta durum ne olur?

“GÜBREDE ARTIŞ YILLIK
YÜZDE 66”

Merkez Bankamız tarafından son bir
ayda yapılan faiz indirimleri döviz kurla-
rına olumsuz yansıdı. Son bir ayda dolar
yüzde 11 değer kazandı. Diğer yandan,
TÜİK verilerine göre tarımsal girdi fiyat
endeksi yüzde 29 artış gösterdi. Yıllık en
fazla artış ise yüzde 66 ile tarımsal üre-
timde en önemli girdilerden olan güb-
rede yaşandı maalesef. Bu olumsuz tablo
ne yazık ki fiyatlar üzerinde de baskı ya-
ratıyor. Gıda enflasyonu yıllık bazda
yüzde 29 seviyesinde. Bu yıl kuraklık
tüm tarım ürünlerinde olduğu gibi bakli-
yat üretimini de olumsuz etkiliyor. Ba-
kanlığımız ise su kısıtlı alanlarında
mercimek ve nohut ekimine yüzde 50
daha fazla fark ödemesi desteği ile mev-
cut riskleri bertaraf etmeye çalışıyor.

4 Bakliyatın son yıllarda üretimde,

ihracatta ve tabii ithalatta geldiği

noktayı belirtir misiniz?

“BAKLİYATTA DÜŞÜŞTEYİZ”

En önemli ihraç kalemimiz olan kır-
mızı mercimekte ülkemizin 2020 yılı
üretim hacmi 328 bin tondur. Dış ticare-
timizde ise 2020 yılında ithalat 505 bin
ton, ihracat ise 333 bin ton olarak ger-
çekleşmiştir. Ülkemiz 2020 yılı ithalat-
ihracat dengesine bakıldığında kırmızı
mercimekte değer olarak 18,7 milyon
dolarlık fark ile net ihracatçıdır. Ancak
kırmızı mercimekte yapılan ithalatın
büyük kısmı DİR kapsamında yapıl-
makta olup ürün işlenip katma değer ka-
zandırılmak suretiyle ihraç edilmektedir. 

Yeşil mercimekte ise üretim hacmi-
miz 42 bin ton düzeyindedir. Ancak dış
ticaret açısından net ithalatçı durumda-
yız. 2020 yılı ithalatımız 32 bin ton, ihra-

catımız ise 3.704 tondur. Bakliyatta 630
bin ton ile en önemli üretim kalemimiz
olan nohut açısından incelendiğinde ise
ülkemizin 2020 yılı ithalatı 19 bin ton,
ihracatı ise 134,5 bin ton olarak gerçek-
leşmiştir. 2020 yılı ithalat ve ihracat ara-
sındaki değer farkı 61 milyon dolar
olarak gerçekleşmiş olup ülkemiz net ih-
racatçı konumundadır. Kuru fasulyede
ise ülkemiz 2020 yılında 280 bin tonluk
üretim hacmi yakalamıştır. 2020 yılında
ithalat miktarımız 20.600 ton, ihracat
miktarımız ise 7.500 ton olarak gerçek-
leşmiştir.

4 Mersin’in şu anda bakliyatta

dünyadaki yeri nedir?

“NOHUT VE MERCİMEK DE 
REKABETÇİYİZ”

Üretim açısından analiz edildiğinde
FAO istatistiklerine göre Türkiye özel-
likle nohut ve mercimek üretiminde re-
kabetçi pozisyondadır. Ülkemiz nohut
üretiminde Hindistan’ın ardından ikinci,
mercimekte ise Kanada, Hindistan ve
Avustralya’nın ardından dördüncü
büyük üreticidir. Bu ürünlerin ihraca-
tında ise ülkemiz hem nohutta hem de
mercimekte dünya genelinde üçüncü sı-
rada bulunmaktadır.

4 Mersin Ticaret Borsası’nın nasıl

bir ekonomik politika izlemesi konu-

sundaki görüşleriniz nedir?

“SABİT MAAŞLI VE TİCARET
YAPAN SIKINTILI”

Bir yılı aşkın süredir içerisinde bu-
lunduğumuz pandemi süreci dünya ge-
nelinde olduğu gibi ülkemizi de olumsuz
etkilemektedir. Bu koşulların faiz, enflas-
yon, döviz kuru vb. göstergelerimiz üze-

rindeki arzu etmediğimiz etkileri ile hala
mücadele ediyoruz. Özellikle sabit maaş
ile çalışan vatandaşlarımızın gelirleri
aynı düzeyde kalırken, maalesef harca-
maları fazlasıyla arttı. Diğer yandan tica-
ret ile uğraşanlar da sıkıntı içerisindeler.

Reel kesim, finans sektörü, sivil toplum
kuruluşlarımız ve en önemlisi de tüketi-
ciler olarak kenetlenmemiz gerektiği ka-
nısındayım. Önümüzdeki dönemde
bankalarımız özellikle kredi kanallarını
etkin kullanmalılar. Bu kapsamda vade
ve fiyatlamalarda esnek davranmalıdır-
lar. Mevcut kredilerin yeniden yapılandı-
rılması konusunda, aşırı korumacı
olmayıp kredilerin zamanından önce
geri çağırılması ve yeni kefaletler isten-
mesi gibi ticaret hayatımızı zorlaştı-
racak uygulamalarda
bulunmamalıdırlar. Özetle bankala-
rımız, her zaman olduğu gibi, reel
sektörümüz açısından ticaretin
finansmanını sürdürmeye devam
etmelidirler. Diğer yandan, bu sü-
reçte reel sektörün de üretim ve
istihdam kapasitesi ile mevcut
ihraç pazarlarını koruması büyük

önem arz ediyor. Tüm destek kalemle-
rine istismar edilmeyecek şekilde ama-
cına uygun olarak üretime, yatırıma ve
ihracata yönlendirilmelidir. Reel kesim
ve finans sektörü iş birliği içerisinde ol-
duğu sürece, başta döviz kurları ve fiyat
seviyeleri olmak üzere, ekonomimizin
yeniden ivme kazanacağı kanısındayım.

4 Mersin limanı en önemli iş orta-

ğınız. Beklentilerinizi karşılıyor mu?

“LİMAN KAPASİTESİ 
GENİŞLEMELİ”

Mersin'de tarım-gıda ve lojistik gibi
öne çıkan sektörlerin liman ile çok güçlü
bir bağı bulunuyor. Bu nedenle de büyük
çaplı liman projeleri geleceğe dönük her
kurgunun olmazsa olmazı haline geliyor.
Liman kapasitesinin genişletilmesi Mer-
sin için artık bir zorunluluk haline gel-
miştir. Bu doğrultuda kentimiz açısından
büyük önem taşıyan Konteyner Limanı
yatırımına ivedilikle odaklanmamız ge-
rektiğini düşünüyorum. Çünkü ilgili
proje için "Doğu Akdeniz bölgesinde yer
tespiti yapılacak ve etüt-proje çalışma-

ları tamamlanacaktır." açıklaması geç-
mektedir. Oysa bu yatırım, Onuncu
Kalkınma Planı'nda "Mersin Konteyner
Limanı" olarak adlandırılmıştı. Kent ola-
rak, yer tespitinin Mersin olarak yeniden
belirlenmesi için şim-
diden harekete
geçmez isek,
Doğu Akde-

niz'de yer alan Adana ve Hatay gibi iller
bu projeye sahip çıkmak isteyecektir.
Gündemden düşen bu proje için etkin
bir lobi çalışması yapılması faydalı ola-
caktır. Bu proje Mersin'in gelişimini sağ-
layacak en önemli yatırım
durumundadır. Böylece Mersin hem Ak-
deniz'de artan yük trafiğini karşılayacak
hem de büyük tonajlı gemilerin yanaşa-
bileceği bir aktarma limanı haline gele-
cektir. Başka bir deyişle, Akdeniz
Bölgesinin konteyner terminal limanı
yani hub limanı konumuna gelecektir.
Fakat bu proje Mersin’de yapılmayacak
ise mevcut limanın altyapısı güçlendiri-
lerek daha yüksek hacme ulaşması için
gerekli çalışmalar ivedilikle başlatılmalı-
dır.

4 Bakliyatın temel özellikleri ve

faydaları nelerdir?

Bakliyat besin değeri açısından ol-
dukça zengindir. Yüksek düzeyde protein
içerir. 100 gramlık bir bakliyat porsiyo-
nunda yer alan protein miktarı 19 ile 35
gram arasında değişmektedir. Bu miktar
et ve et ürünleri ile benzer seviyededir.
Ancak, et ve et ürünlerinde yağ ile kar-
bonhidrat içeriği yüksektir. Bakliyat ise
düşük yağ seviyesine sahip olduğu gibi
kolesterol de içermemektedir. Üstelik
mineral, vitamin ve lif açısından zengin-
dir. Başta diyabet ve obezite olmak
üzere, kanserden kalp-damar rahatsız-
lıklarına kadar çok çeşitli hastalıklar ile
mücadelede etkindir. Tüm bu özellikleri
ile bakliyat, dünyanın önde gelen sağlıklı
beslenme rehberlerinin vazgeçilmez bir
parçasıdır. Ayrıca içerisinde bulunduğu-
muz pandemi sürecinde bakliyat ürün-
leri bağışıklık sistemini güçlendiren
prebiyotik, virüslerin çoğalmasını engel-
leyen anti viral ve alerji seviyesi en
düşük olan ürünler olarak ön plana çık-
maktadır. Üstelik bakliyat oldukça bere-
ketlidir. Benzer fiyat seviyesine sahip
gıdaların bir kilogramı ile ancak tek ya
da birkaç pişirimlik yemek yapılabilir-
ken, kuru fasulye, barbunya, nohut, kır-
mızı ve yeşil mercimek gibi ürünlerin
herhangi birini kullanarak 16 ila 20 por-
siyonluk yemek pişirmek mümkündür.
Yani, porsiyon başına maliyeti çok dü-
şüktür. Ayrıca, bakliyatın toprak verimli-
liğine büyük katkısı vardır. Örneğin,
mısır gibi bazı bitkilerin sürekli olarak
ekilmesi toprağı yorduğu gibi topraktaki
besin maddelerini de somurmaktadır.

Oysa bakliyat, yüksek azot tuta-
bilme kapasitesiyle Ka-

nada ve Avustralya gibi
şu anda sektörün hâkimi
ülkelerde dönüşümlü

ekim sisteminin en
önemli unsurudur.
Sonuç olarak, bakli-
yat hem sağlık açı-
sından yararlı hem
de çevre dostudur.
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MERSİN(CEMİYET)
Tarsus Kıyı Kesimi Turizm Bölgesi'nde planlanan yatırımların

hayata geçmesi için girişimlerini sürdüren Mersin Sanayicileri ve İş
İnsanları Derneği’nin çabaları sonuç verdi. Yatırım yapmayı planla-
yan iş insanları Ergün Bilen ve Memik Taner’e bölgeye gelerek in-
celemelerde bulundu. Çeşmeli-Kızkalesi otoyolu 1’inci etap
ihalesinin yapılması ve Çukurova Bölgesel Havalimanının üst yapı
çalışmalarının başlamasıyla Tarsus Kıyı Kesimi Turizm Bölgesi'ne
yönelik yatırımcıların ilgisi artıyor. Uluslararası Nakliyeciler Der-
neği (UND) Başkan Yardımcısı, ABC Lojistik Yönetim Kurulu Baş-
kanı Kayserili iş insanı Ergün Bilen ve UND Başkan Yardımcısı aynı
zamanda Şahin Nakliyat Yönetim Kurulu Başkanı Gaziantepli iş in-
sanı Memik Taner bölgeye gelerek incelemelerde bulundu. 

MESİAD Yönetim Kurulu Başkanı Hasan Engin, Başkan Yardım-
cısı Rıdvan Arıç ve Yönetim Kurulu Üyesi Ramazan Öz’ün de eşlik
ettiği inceleme gezisinde bölgedeki yatırım fırsatları da ele alındı. 

Tarsus kıyı şeridinin bakir denizi ve koylarıyla turizme kazan-
dırılması gereken en önemli bölgeler arasında yer aldığını dile geti-
ren MESİAD Yönetim Kurulu Başkanı Hasan Engin, burada
yapılacak tesisler ile her yıl binlerce yerli ve yabancı turistin ağırla-
nabileceğini söyledi. Bölgedeki uluslararası lojistik olanaklarında
otel yatırımları için rantıbl hale geldiğini kaydeden Engin, “MESİAD
olarak bölgenin tanıtılması ve yatırımların yapılması için çalışma-
larımızı sürdüreceğiz. Yatırımcılara gerekli bütün destek ve yar-
dımlarda bulunmaya hazırız. Çukurova Bölgesi tarım, sanayi,
lojistikte olduğu kadar turizm sektöründe de yüksek potansiyel ba-
rındırıyor. Gelecekte Orta Doğu ve dünyanın gözbebeği olmasını
beklediğimiz ilimize yatırımcıların ilgi göstermesi bizleri mutlu
ediyor” diye belirtti. 

Tarsus Kıyı Kesimi Turizm
Bölgesi’ne şehir dışından

yatırımcı ilgisi

Gazeteci Şevket Coşkun’a

konuşan Özdemir:

“KONTEYNER LiMANI iSTiYORUZ!”
Sofralarımızın vaz geçilmezi bakliyat fiyatlarının belirlendiği, fasulyenin, nohut ve mercimek borsasının merkezi, Mersin Ticaret

Borsası’nda Başkan Abdullah Özdemir ile birlikteyim. Başkan Özdemir, mutfak yangın yerine dönerken bunun sebeplerini anlattı.

Şevket
COŞKUN

Röportaj



MERSİN(CEMİYET)
Mersin'de, Kültür ve Turizm Bakan-

lığı'nın da katkısıyla Akdeniz Belediyesi
tarafından bu yıl 2'ncisi düzenlenen Ka-
raduvar Balık Festivali'ne 50 bini aşkın
vatandaş katılırken, Dr.Ender Saraç,

İrem Derici ve Ece Seçkin gibi ünlü isim-
ler Mersinlilere unutulmaz anlar yaşattı.
Mersin Gazeteciler Cemiyeti de festi-
valde stant açarak yerel gazeteleri va-
tandaşla buluşturdu. 

Akdeniz Belediye Başkanı Mustafa
Gültak ve gazeteci Cem Seymen standı
ziyaret ederek, MGC Yönetim Kurulu
Üyeleri ve gazetecilerle sohbet ettiler.
Ziyaretin ardından Mersin’de faaliyet

gösteren yerel gazetelerin dağıtımı ya-
pıldı. 

MERSİN’İN GAZETELERİ
ÇAMLIBEL FESTİVALİ’NDEYDİ

Mersin’in en eski kültür ve ticaret
merkezlerinden
biri olan ve halk
arasında Çamlıbel
olarak anılan Kül-
tür Mahallesi’ni
eski ihtişamlı ve
kalabalık günlerine
geri döndürmeyi
amaçlayan Çamlı-
bel Sokak Festivali,
binlerce vatandaşın
katılımıyla gerçek-
leştirildi. 

TOBB Mersin İl
Kadın Girişimciler
Kurulu ile Mersin
Akdeniz Çamlıbel

Derneği işbirliğinde, MIP ana sponsorlu-
ğunda, Mersin Ticaret ve Sanayi Odası,
Mersin Deniz Ticaret Odası, Mersin
Esnaf ve Sanatkarlar Odaları Birliği, Bü-
yükşehir Belediyesi ve Akdeniz Beledi-
yesi’nin katkılarıyla düzenlenen
Çamlıbel Sokak Festivali’nde özellikle
kortej geçişi renkli görüntülere sahne
oldu. 

Mersin Gazeteciler Cemiyeti’nin
stant açtığı festivalde yerel gazetelerin

dağıtımı üc-
retsiz olarak
yapıldı. Mer-
sin Büyükşe-
hir Belediye
Başkanı
Vahap Seçer
ve Akdeniz
Belediye
Başkan Vekili
Aydın Egin
ile Akdeniz
Belediye
Başkan Yar-
dımcısı Halit

Özsayım, MGC standını ziyaret ederek
gazetecilerle sohbet etti.

Açılan stantlar ziyaretçilerden
büyük ilgi görürken, eğlence, sanat ve
alışverişe aynı anda ev sahipliği yapan
festival, bölgeyi eski kalabalık günlerine
geri döndürdü.
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MERSİN(CEMİYET)
Antalya’nın Alanya ilçesindeki

Hedef Resort Hotel’de düzenlenen ve
Divan Başkanlığı'nı Erdoğan Kahya’nın
yaptığı TGF’nin Olağan Genel Kurulu’na
Türkiye Gazeteciler Sendikası (TGS)
Genel Başkanı Gökhan Durmuş, Büyük
Birlik Partisi (BBP) Merkez Karar Yö-
netim Kurulu (MKYK) Üyesi Alaattin
Çakır, Milliyetçi Hareket Partisi (MHP)
Tokat İl Başkanı Mustafa İpek, Memle-
ket Partisi Antalya İl Başkanı Hüseyin
Baraner de misafir olarak katıldı.

Genel Kurulda konuşan Genel Baş-
kan Yılmaz Karaca son dönemde yerel
basının bitirilmesinin hedeflendiğini
ve yerel gazete sayısının 1850'den
900'lere indiğini belirtti. Yerel gazete
çalışanlarının büyük bölümünün asgari
ücret bile alamadığı bir ortamın yara-
tıldığını belirterek bu gidişe dur demek
için her türlü mücadeleyi verdiklerini

belirtti. Karaca 3 yıllık faaliyet döne-
mini anlatırken özellikle son bir kaç ay
içinde 45 ili gezdiğini ve bu gezilerde
gazeteci meslektaşlarıyla görüşerek so-
runlarını dinlediğini belirtti. Karaca,
sorunların çözümü için her zaman bir-
lik ve beraberlikten
yana olduklarını belir-
tirken” TGF ailesi birile-
rinin beklentilerinin
aksine her geçen gün
büyümekte. Güç birliği-
miz sürdüğü müddetçe
aşamayacağımız hiçbir
sorun yok” dedi. 

Genel Kurul'da yapı-
lan tüzük değişikliği oy
çokluğuyla kabul edildi.
Yapılan seçimlerde Yıl-
maz Karaca yeniden Genel Başkan seçi-
lirken Yönetim Kurulu listesi şu
isimlerden oluştu: 

Cafer Esendemir(Adana),
Bayram Ekici(Nevşehir), Semra
Şener( Aydın), Sezai Matur (Sa-

karya), Cemal İncesoyluer (Tokat),
Rüstem Kaya Tepe(Mersin), Derya Ak-
bıyık (Zonguldak), Levent Altun(Ko-

caeli), İbrahim Akkaya(Antalya), Necmi
Işıksal(Tekirdağ), Mehmet Mücahit
Ceylan (Diyarbakır), Süleyman Akbu-
lut(Muğla),  Rasih Reşat (KKTC) , İlker
Ülker (Çanakkale), Mehmet Aydın(Ma-
latya) ve Ercihan Çakmak(Kırıkkale).

MERSiN BASINININ ACI KAYIPLARI

Mustafa Özgür 
Geçirdiği kalp krizi sonucu vefat eden gazeteci Mustafa Özgür, Çu-

kurova Gazeteciler Cemiyeti Sosyal Tesisleri'nde yapılan törenin ar-
dından Cuma namazını müteakip Kabasakal Mezarlığı'nda toprağa
verildi. Merhuma Allah'tan rahmet, acılı ailesine başsağlığı diliyoruz.

Hasan Gizli
Mersin Gazeteciler Ce-

miyeti üyesi, TRT Haber
Müdürlüğü görevinden
emekli olan Hasan Gizli
geçirdiği kalp krizi sonra-
sında hastanede tedavi al-
tına alınmıştı. Ancak tüm
müdahalelere rağmen kur-
tarılamayarak hayatını
kaybetti. Merhumun cena-
zesi aynı gün, öğle nama-
zını müteakip yakınları,
sevenleri, basın mensup-
ları ve çalışma arkadaşla-
rının katılımı ile Mersin
Akbelen Şehir Mezarlı-
ğı'nda son yolculuğuna
uğurlandı.

Ailesine, sevenlerine ve
tüm basın camiasına baş-
sağlığı ve sabır diliyoruz.

MGC Başkanı Tepe, TGF yönetimine seçildi
Türkiye’nin en büyük basın meslek örgütü Türkiye Gazeteciler Federasyonu’nun

(TGF) Genel Kurulu Antalya Alanya'da gerçekleştirildi. Genel Başkan Yılmaz Kara-
ca’nın tek listeyle katıldığı ve yeniden Genel Başkanlığa seçildiği 10. Olağan Genel Ku-

rul'da, MGC Başkanı R. Kaya Tepe Genel Başkan Yardımcısı seçildi.
Şener MERMER

Yazıma başlamadan önce 23 Ekim'de kaybetti-
ğimiz, TRT Kurumu'nda birlikte görev yapıp, 2018
yılında da birlikte emekli olduğumuz, değerli insan
TRT Çukurova Haber Müdürü Hasan Gizli arkadaşı-
mıza Allah'tan rahmet, kederli ailesine ve basın ca-
miasına başsağlığı diliyorum.

Günümüzde, sosyal medya neredeyse hemen
hepimizi esir alan, ama asla vazgeçemeyeceğimiz
mükemmel bir teknoloji. Zaman zaman kendimizi
kaptırıp, ben ne yapıyorum diye kendimize bile kız-
dığımız müthiş bir bağımlılık. Hem eleştirip hem de
kendimizi kaptırdığımız bir çıkmaz. Günümüzde
asosyal bireylerin hızla çoğalmasına neden olan,
yanlış kullanımda tahmin edemeyeceğimiz bir cana-
vara dönüşen ve felaketlere neden olan korkunç bir
mecra. Doğru kullanımda ise tüm dünyayı gözleri-
mizin önüne seren yararlı bir umman. Özlemini
duyduğumuz aile ve arkadaş sohbetleri neredeyse
yok oldu gitti. Kendimizi mahkum ettik bu teknolo-
jiye. 

Ekim ayı başlarında bir akşam sosyal medya si-
teleri 5-6 saat çöktü, adeta hayat durdu. Hepimiz te-
lefonlara sarılıp birbirimizden işin aslını öğrenmeye
çalıştık. Bende şunlar yok sende var mı? diye. Aldığı-
mız cevap tabi ki bende de yok oldu. Derin bir boş-
lukta buldu kendini sosyal medya tiryakileri. Güler
misin ağlar mısın? Ne kadar da kaptırmışız kendi-
mizi. Yüz yüze iletişim anne, baba ve çocuklar ara-
sında bile hemen hemen yok oldu. Ailenin tüm
fertleri ellerinde bir telefon ya da tablet aynı evin
içinde, ama ayrı dünyalarda yaşıyorlar adeta. Aile
içinde yüz yüze konuşma ve iletişim hemen hemen
yok gibi. Ne acı bir durum. Sosyal medya facialarına
ne demeli? Birbirini dolandıran mı dersiniz, bazı
kendini bilmezlerin sosyal medya üzerinden elde
ettiği bazı sırları birbirine karşı kullanması mı der-
siniz, çocuklarımızı kandırıp kötü niyetlerine alet
edenler mi dersiniz? Ne ararsanız var bu sosyal
medya çıkmazında. İyi de kötü de. Her şey bu tekno-
lojiyi nasıl kullandığımıza bağlı. Özellikle çocukları-
mızın, bu sanal dünyanın esiri olmamaları ve
hayatın gerçeklerini anlamaları konusunda ne gere-
kiyorsa yapmak hepimizin en önemli görevi olmalı.       

Sağlıcakla kalın....

SOSYAL MEDYA
ÇIKMAZI

senermermertrt@gmail.com

Oktay Güneri

Anadolu Basın Birliği Mersin Şube
başkanı gazeteci Oktay Güneri vefat
etti. Merhuma Allah’tan rahmet, ke-
derli ailesi başta olmak üzere tüm
basın camiasına başsağlığı dileriz.

MGC, ‘Toplumsal Cinsiyet Duyarlılığı’ atölyesine katıldı
Mersin’de ‘Cinsiyetsiz Meslek ve Meslek Odalarının Toplumsal Cinsiyet Duyarlılığı’ projesi
kapsamında ilk atölye çalışması gerçekleştirildi. ‘Toplumsal Cinsiyet eşitliği’ ve ‘Cinsiyetçi
Söylem’ odaklı atölyede katılımcılara eğitim verilerek, katılımcıların kendi odalarındaki

tüm meslektaşlarına ulaşıp bu eğitimleri sürdürebilir kılmaları hedefleniyor.

Yerel gazeteler halkla buluştu
Mersin Gazeteciler Cemiyeti (MGC) 2. Mersin Karaduvar Balık Festivali ve Çamlıbel

Sokak Festivali’nde stant açarak yerel gazetelerin dağıtımını gerçekleştirdi.

Anka Üreten Kadın
Derneği, Sabancı Vak-
fı’nın desteğiyle başlat-

mış olduğu ‘Cinsiyetsiz Meslek ve Meslek
Odalarının Toplumsal Cinsiyet Duyarlılığı’ adlı
projenin ilk atölyesini gerçekleştirdi. Nobel
Oteli’nde yapılan atölye çalışması iki gün sürdü.

Atölyede; ayrımcılık, toplumsal cinsiyet
eşitliği, toplumsal cinsiyet eşitliği mitler ve
gerçekler, toplumsal cinsiyete dayalı şiddet,
çalışma yaşamında şiddet, dilde cinsiyet eşit-
liği ve feminist iletişim, çalışma yaşamında
toplumsal cinsiyet eşitliği, yetişkin eğitimi,
meslek odaları eşitlik adımları gibi konu baş-
lıkları ele alındı.

“MESLEK GRUPLARINDA TOPLUMSAL CİN-
SİYET EĞİTİMLERİNİ 

YAYGINLAŞTIRMAK İSTİYORUZ”

İlk atölye çalışmasının oldukça verimli
ve dinamik geçtiğini belirten Proje danış-
manı Emel Sevgi Öngör, “Projemizin hedef
kitlesini 10 meslek kuruluşuyla çalışmayı
planladık. Bunlar Mersin Gazeteciler Cemi-
yeti (Basında cinsiyetsiz dil), Mersin Barosu
(Hukukta Cinsiyetsiz Dil), Mersin Şoförler
Odası, Mersin Esnaf ve Sanatkarlar Odaları
Birliği, Mersin Tabip Odası, Mersin Eczacı
Odası, Mersin TMMOB İl Koordinasyon Ku-
rulu, Mersin Diş Hekimleri Odası, Mersin

Mali Müşavirler Serbest Muhasebeciler Odası,
Mersin Ticaret ve Sanayiciler Odası . Bu 10
meslek kuruluşundan doğrudan 200 kişi ile
toplumsal cinsiyet eşitliği ve cinsiyetçi söylem
atölyelerine katılımlarını sağlayacağız. Her
kurumdan iki kişinin eğitimci eğitimlerini
sağlayacağız. Bu kişiler eğitici eğitimler so-
nucu kendi meslek kuruluşlarında, meslektaş-
larına ulaşarak bu eğitimleri vererek daha
yaygın bir hale getirmeyi hedefliyoruz” dedi.

TOPLUMSAL CİNSİYET 
EŞİTLİĞİNDE KARAR ALICILAR 

HEDEFLENİYOR

Emel Sevgi Öngör, her gün bir şekilde ileti-
şim halinde olunan meslek grubu mensupları-
nın konuşma ve yazı dillerini toplumsal

cinsiyet eşitliği süzgecinden geçirerek cinsiyet-
siz bir dile dönüştürmelerini sağlamaya yar-
dımcı olmak istediklerini ifade etti. Öngör,
proje hedeflerine dair şunları söyledi: 

Bu atölye çalışmalarına katılan meslek üye-
lerinin ailelerinden özellikle çocuklardan baş-
layarak bu duyarlılığı aktaracağına, müşteri,
müvekkil, hasta ya da hedef grupları kimse on-
larla kurdukları ilişkide de bu duyarlılıklarını
paylaşacaklarına inanıyoruz. Her meslek kuru-
luşunun yıllık faaliyetlerinde bu eğitimlere yer
vermelerini sağlamak, bütçe planlarını toplum-
sal cinsiyet eşitsizliği süzgecinden geçirmele-
rini sağlamak, bu yönde savunuculuk ve
kampanyacılık çalışmalarını güçlendirmek, yö-
netim kurulu birimlerinde toplumsal cinsiyet
eşitliği izleme birimlerini kurmalarını sağla-

mak konusunda dernek olarak
tüm süreçlerde yanlarında ola-
cağız. Kentin tüm dinamiklerin-
den sorumlu olan karar
alıcıların, meslek grupların,
yerel yönetimlerin toplumsal
cinsiyet eşitliğine duyarlı olma-
ları ve kentte ilgili aktif sivil
toplum kuruluşları ile işbirliği
içerisinde faaliyetler geliştirme-
leri ve bu yönde çalışma kapasi-
telerini arttırmayı
hedefliyoruz.”

Fatoş SARIKAYA 
MERSİN(CEMİYET)



CMYK CMYK

CMYK CMYK


